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Zápis ze zasedání Zastupitelstva města Fryštáku č. Z 4/2022/VIII ze dne 23. 3. 2022 

Přítomni: Mgr. Lubomír Doležel, Ing. Pavel Gálík, Jaroslav Hrbáček, Mgr. Pavel Nášel, Ing. Karel 

Zlámalík, Ing. Jan Görig, Pavel Ševčík, Michaela Nutilová, DiS., Ing. Stanislav Velikovský, 

CSc., Mgr. Helena Uhříková, Mgr. Marcela Klapilová, Libor Mikl, Mgr. Sylva Knedlová, Bc. 

Ilona Staňková, (viz prezenční listina – příl. č. 1) 

Omluveni: Mgr. Roman Lauterkranc, Mgr. Libor Sovadina, Alois Langer 

Hosté: Ing. Miroslava Drahotuská, pověřená vedoucí ÚKS, Ing. Michal Zlámal, vedoucí OTH 

Řízení schůze: Mgr. Lubomír Doležel, starosta 

Zapisovatelka: Bc. Simona Kotulková 

Ověřovatelé:  Bc. Ilona Staňková, Pavel Ševčík 

Místo:   obřadní síň radnice Fryšták 

Začátek:  15.00 hodin 

Konec:   16.46 hodin 

 

 

 
 

Program: 

1. Zahájení, organizační záležitosti (usnášeníschopnost, určení zapisovatele, určení ověřovatelů zápisu, 

schválení programu jednání, způsob rozpravy) 
 

2. Záležitosti obchodní společnosti Vodovody a kanalizace Zlín, a. s., se sídlem třída Tomáše Bati 383, 760 49 

Zlín, IČ49454561, v souvislosti s mediačním řízením a návrh na uzavření smluvní dokumentace týkající se 

narovnání vztahů 

 

a) Informace o postupu města Fryštáku v souvislosti s mediačním řízením 

 

b) Prohlášení města Fryštáku ohledně svého rozhodnutí ve věci narovnání vztahů ve spol. VaK Zlín, a. s. 

 

c) Návrh na uzavření smluvní dokumentace (podmíněné schválení), a to 

 

c.a) Návrh na uzavření Dohody o narovnání mezi městem Fryšták, městem Otrokovice a spol. VaK Zlín, a. s., 

a spol. Moravská vodárenská, a.s. 

 

c.b) Návrh na uzavření Dohody o způsobu volby členů dozorčí rady spol. Vodárna Zlín, a. s., (Nominační 

dohoda VZ) mezi městem Fryšták, městem Otrokovice a spol. VaK Zlín, a. s., a spol. Moravská vodárenská, 

a. s. 

 

c.c) Návrh na uzavření Dohody o způsobu volby členů dozorčí rady spol. Vodovody a kanalizace Zlín, a.s., 

(Nominační dohoda SmZ) mezi městem Fryšták, městem Otrokovice a spol. VaK Zlín, a. s., a spol. Moravská 

vodárenská, a.s., 

 

c.d) Návrh na uzavření Investičního memoranda mezi městem Fryšták, městem Otrokovice a spol. VaK Zlín, 

a. s. 

 

c.e) Návrh na jmenování zástupce města Fryštáku – Ing. Jaroslava Holíka – do dozorčí rady spol. VaK Zlín, 

a. s. 

 

d) Návrh na delegaci zástupce města Fryštáku na valnou hromadu spol. VaK Zlín, a. s. 

 

e) Pověření zástupce města jednat na valné hromadě spol. VaK Zlín, a. s., a pověření starosty města uzavřít 

schválené dohody 
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e.a) Pověření zástupce města na valné hromadě spol VaK Zlín, a. s., konané dne 25. 4. 2022, hlasovat PRO 

návrhy přijaté usneseními ve věci uzavření Dohody o narovnání, Smlouvy o prodeji akcií, dále ve věci udělení 

pokynu představenstvu k uzavření a splnění výše uvedených dohod a ve věci schválení Koncepce 

dlouhodobého rozvoje… 

 

e.b) Pověření pro starostu uzavřít za město Fryšták schválené dohody po splnění odkládacích podmínek 

 

3. Návrh na schválení rozpočtového opatření č. 2/2022 ve výši 100.000,- Kč – podpora válkou postižené 

Ukrajiny 

 

 

1. Zahájení, organizační záležitosti – starosta 

1.1 Usnášeníschopnost Zastupitelstva města Fryštáku č. Z 4/2022/VIII dne 23. 3. 2022 

Starosta v 15.00 hod. přítomné zastupitele i hosty přivítal a konstatoval, že je – dle prezenční listiny – přítomno 

celkem 14 členů ZMF (omluveni Mgr. Lauterkranc, Mgr. Libor Sovadina ze zdravotních důvodů a Alois 

Langer z pracovních důvodů) a sdělil, že je tedy přítomna nadpoloviční většina všech členů zastupitelstva, a 

že je tudíž zastupitelstvo usnášeníschopné. Starosta konstatoval, že zasedání bylo svoláno a vyhlášeno řádně 

v souladu se zákonem o obcích a nikdo z občanů ani zastupitelů nevznesl k programu žádnou připomínku. 

Sdělil, že byly splněny všechny zákonné náležitosti pro to, aby zahájené zasedání pokračovalo a jednalo – 

v návaznosti na schválení navrženého programu (viz pozvánka ze dne 15. 3. 2022) - dle tohoto navrženého 

programu. 

 

Starosta: Na úvod přivítám vzácné hosty. Hned vedle pana místostarosty sedí paní JUDr. Pavla Plašilová. 

Vítejte ve Fryštáku. Je to paní doktorka, kterou znáte nejenom prostřednictví těch pracovních materiálů 

a popřípadě z pracovních zasedání zastupitelstev. Teď se i zúčastňuje našeho zasedání zastupitelstva jako 

oficiální zástupce města Fryštáku ohledně záležitosti, kterou dneska projednáváme. Po levici paní doktorky 

sedí pak pan Ing. Petr Spilka, kterého také vítám ve Fryštáku. Je to ekonomický expert a zároveň i ekonomický 

poradce města Fryštáku, který řeší ty ekonomické záležitosti tady k této připravované transformaci společnosti 

Vodovody a kanalizace Zlín. V té zadní části v naší zasedací místnosti sedí také dva hosté, které také možná 

vidíte poprvé. Vítám zde předsedu představenstva společnosti Vodovody a kanalizace Zlín pana Ing. 

Svatopluka Březíka a vedle něj sedí pan Mgr. Ondřej Knebl. To je právní zástupce společnosti Vodovody a 

kanalizace Zlín. To je tedy na úvod. Ještě jedna technická poznámka. Ten program bude probíhat tak, že by 

nejprve vystoupili zástupci společnosti Vodovody a kanalizace Zlín se svou prezentací a pak budeme 

pokračovat v programu, tak jak jsme zvyklí.  

 

Ing. Březík: Dobrý den dámy a pánové, děkujeme za pozvání. Přijeli jsme od prezentovat projekt, který 

pracovně nazýváme transformace vodárenství na Zlínsku. My jsme poslali po dohodě s panem starostou 

prezentaci, kterou předpokládám, máte, jestli ne, tak stejně jste ji viděli určitě na webových stránkách. My 

jsme se rozhodli jít tou cestou, že těch prezentací nebudeme dělat tolik, abychom zachovali nějakou kontinuitu. 

Můžu poprosit, že bychom tam dali stranu 3? Nejdříve asi takto. Já nepojedu podle té prezentace, ale spíš 

budu dávat komentář k tomu, jak to vidíme a jak to vnímáme. Nejdříve bude začátek toho, jak jsme se 

dopracovali k této myšlence něco takového udělat, vymyslet a změnit. My jsme se dostali postupně na hranu 

našich možností, co se týká optimalizace toho vztahu mezi námi a provozovatelem. Nastavili jsme naprosto 

zásadní změny, co se týká výše nájemného, které narostlo o 25 milionů ročně. Nastavili jsme několik smluv o 

tzv. smluvních investicích a dopracovali jsme se do stavu, kdy Moravská vodárenská z hlediska ekonomiky 

propadla v té ziskovosti na úroveň, pod kterou už jsme nemohli jít, protože už tam nebyla šance, že z nich 

něco vydolujeme. Optimalizovali jsme ty vztahy tak, že nebylo, kde brát. Druhý moment byl ten, že jsme 

vyhodnotili tu právní situaci, to postavení naše tak, že je to poměrně hodně komplikované. My jsme vycházeli 

z toho, že Okresní soud ve Zlíně za těch 15 let nebo za 17 let měl v podstatě jediné státní. To trvalo možná 30 

minut. Další takový kamínek do té mozaiky byl, když rozhodčí soud v Praze rozhodl ve svém jednání o tom, 

že smlouva o prodeji části podniku je platná a na to ještě doplnil, že není nutné, aby nám Moravská vodárenská 

něco vracela. Takže jsme vyhodnotili tu situaci tak, že jsme si řekli, že je potřeba se odpíchnout a začít hledat 

nějaké nové řešení, protože ta zátěž těch soudních sporů a těch pořád opakovaných trestních oznámení, 
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posudků a analýz bylo hrozně moc. Dali jsme si takové 4 základní body, kterých se držíme od prvopočátku, 

kterými jsme se snažili, a řekl bych definovat to naše očekávání. Za prvé je to takový ten politický moment, 

kdy říkáme, že voda patří lidem. Pořád se na Zlínsku o tom mluvilo a pořád se po tom volalo. Dali jsme si za 

cíl po těch letech volání odpovědět tady na tuto otázku. Druhá věc, která je velmi zásadní, a proto bych řekl, 

že to pojmenuji jako strategickou věc. Je to strategická věc v tom, že poprvé po těch 15 letech nebo 17 letech 

bylo potřeba definovat, co se stane, když smlouva skončí. Provozní smlouva, která je uzavřená v této chvíli 

platí s Moravskou vodárenskou nějak zásadně a přesně nedefinuje, co nastane, až ta smlouva v roce 2034 

skončí. Myslíme si, že to je jeden z největších problémů, který jsme tam viděli a taky jeden z největších 

přínosů, který jsme si dali jako cíl. Proto další bod je ekonomický. Taky je to stále diskutované téma. Okamžité 

překlopení zisku, které generuje voda na Zlínsku na VaK tzn., že byly tady roky, kdy Moravská vodárenská 

měla ty zisky řekněme královské, ale za aktuální situace jsme si řekli, že už toho bylo dost a pojďme zkusit 

vymyslet nějaký model, který by přetáhnul ty zisky, které se ve vodárenství tvoří, aby je přetáhnul na VaK. 

Poslední taky důležitý moment je takový provozní, že jsme si řekli, pojďme zkrátit smlouvu a za těch 8 let, 

kde tady budeme společně provozovat Moravskou vodárenskou jako akcionáři to vodárenství. Postupně to 

budeme přebírat a budeme se to učit a připravíme se na to, aby v roce 2030 jsme mohli úplně bez problémů 

překlopit to vodárenství do rukou VaKu nebo Vodárny Zlín, a.s. a mohli bychom plynule převzít celou tu 

vodárnu. Od první chvíle jsme se drželi těchto parametrů a to tak, že jsme tomu věnovali 2 roky práce. Je to 

otázka velkých kompromisů, protože tak, jak říkal pan starosta. V tom mediačním jednání, jsme byli 4 

subjekty. Samozřejmě 4 subjekty, 4 názory a 4 požadavky. Takže je to jen velký byznys, který vyžadoval 

spousty kompromisů. Když se podíváme na tu prezentaci na bod číslo 4, tak tam jsou podchycené ty hlavní 

parametry, které jsme si vytyčili a o kterých jsme si řekli, že je naplníme. Myslím si, že je tam důležitý ten 

odstavec vlevo, že se nám podařilo najít velmi mimořádné, ojedinělé řešení, které v České republice v tuto 

chvíli opravdu nemá obdoby. Na straně 5 je popis toho navrhovaného provozního modelu. Celá ta operace se 

dá popsat v podstatě na čtyřech nebo pěti stránkách. Není to žádná věda. Na straně 5 jsou takové hlavní body 

a přínosy toho nového navrhovaného řešení. Za prvé okamžitě ukončíme soudní spory, které trvají 17 let. Ty 

náklady na soudní spory jsou obrovské, když se to sečte, tak je to mnoho desítek milionů korun, které jsme 

zaplatili. Zaplatila to Moravská vodárenská, město Fryšták a zaplatilo to i město Otrokovice, ale ve skutečnosti 

jsou to obrovské peníze, takže zkrátíme smlouvu o 5 let. Je to unikátní věc, protože Moravská vodárenská, 

potažmo Veolie nikdy neakceptovala cestu na zkrácení provozní smlouvy. Ta nová struktura, která vznikne, 

založíme nebo už je založena akciová společnost Vodárna Zlín, kde budeme mít zastoupení 75 % ve prospěch 

VaKu hned od prvního dne 25 % prospěch Moravské vodárenské. Ta struktura je v podstatě podchycena 

nějakými čtyřmi akciemi. Tři akcie dostaneme hned. Při podpisu těch smluv poslední akcií na těch 25 % 

nedostaneme bez dalšího bez jakýchkoliv plateb a podmínek na konci toho kontraktu. Důležitou věcí je to, že 

neplatíme žádné kompenzace za zkrácení smlouvy. Zaplatíme jenom to, co si převezmeme fyzicky, co budeme 

provozovat v té nové vodárně. To, že jsou vydefinovány podmínky pro ukončení smlouvy je zásadní věc v 

tom, že zůstane zachováno solidární vodné a stočné, tak to považujeme za samozřejmost. Na straně 6 

pokračujeme s tím, že v podstatě okamžitě naplníme ten požadavek převzít kontrolu nad vodárnou nebo nad 

vodárenstvím ve Zlíně. Žádná jiná varianta nebyla na stole. Žádná jiná varianta nebyla nabídnuta a nebyla 

vyjednána. Takové ty úvahy pojďme to okamžitě převzít prostě nejsou možné, protože je to jenom všechno 

otázka dohody. Celá ta konstrukce spočívá na dohodě a na kompromisech. Čili od 1. 7. tohoto roku máme 

vodu pod kontrolou se svými 75 % mimo jiné, ale samozřejmě jsou tam ještě nároky a garance záruky, co se 

týká dozorčí rady atd. Veškerý profil a veškeré peněžní toky, které vygeneruje nová vodárna jdou do VaKu 

Zlín, to je to, co jsme chtěli zastavit, a to je ten odliv peněz z vodárenství na Zlínsku. Garance, kterou dáváme 

a máme, že celá tato operace nebo celá tato transakce nepřinese žádný dopad do ceny vody. Čili nedopadne to 

tak, jako v některých jiný regionech v České republice, že se vykoupila ta vodárna a vzápětí se to promítlo do 

ceny vody, aby to někdo zaplatil. Náš velmi striktní požadavek byl ten, abychom nepřišli o nic, co máme 

doposud. Tzn., roční nájem 150 milionů Kč dostává VaK. V letošním roce je to 155 milionů. Druhá věc je to, 

aby se investovalo do oprav ročně 60 milionů, protože to jsou peníze, které dává Moravská vodárenská plus 

minus dlouhodobě jen do oprav na Zlínsku. Další byla otázka, zda nedostaneme v roce 2030 vybydlenou 

společnost? Ne nedostaneme, protože to máme zakotveno smluvně, že 20 milionů Kč ročně půjde do obnovy 

toho provozního majetku tak, abychom ho 8 × 20 = 160 milionů dali do provozu, takže v roce 2030 normálně 

převezme plně funkčních podnik s auty, s počítači i s tou technologií a monitoringem atd. Na straně 7 ještě 

pokračujeme v tom popisu. Máme smluvně podchyceno a máme za garantováno, kdyby náhodou ta situace 



Stránka číslo 4/16 Z 4/2022/VIII 

 

jenom taková hypotetická, ale přesto, kdyby došlo k situaci, že nová vodárna, ve které budeme mít 75 % 

nebude plnit svoje závazky, tak VaK dostane slevu na tu kupní cenu. Kupní cena je vyjednána dohodou. Je to 

142 milionů Kč. Ty začátky pan starosta nebo pan Spilka určitě pamatují. Ty začátky v těch stovkách milionů 

Kč. Jednali jsme a tlačili jsme, až jsme se dopracovali na cenu dohodou ve výši 142 milionů Kč. Znalecké 

posudky, kterých máme teď nevím, jestli 2, 3 nebo 4, ale několik posudků znaleckých má Moravská 

vodárenská. Myslím, že všechny ty ekonomické parametry si i město Fryšták nechalo ověřit u svého 

ekonomického poradce. Všechny ty posudky jsou ± 220 milionů Kč. Už v této chvíli je ta výhoda jednoznačně 

na straně VaKu a nás jako těch hlavních aktérů. Píšeme garance vodostavu provozovatele. Co se týká techniky 

vybavení a zařízení. Tam je všechno podchyceno v ekonomické evidenci tzn., že my dostaneme podnik se 

vším všudy včetně odborných zaměstnanců. Ono se to nezdá, ale ta odbornost v tom vodárenství je naprosto 

nezbytná a hrozně důležitá, protože je to velmi specifický obor. Opravdu to není tak jednoduché a ty 

kvalifikované lidi jen tak přehazovat nebo je někde nakoupit je velmi složité. Samo provozování je jasné. 

Možná se tady ještě zarazím. My jsme ten model postavili tak, že je samo financovatelný tzn., že VaK neplatí 

nic ze svého. Nemusí dávat ze svých peněz. Nemusí si brát úvěr a postupně za těch 8 let vodárna vygeneruje 

142 milionů Kč. Tzn., že ten model je samo financovatelný. Samozřejmě nemusíme do toho dávat svoje 

peníze, a navíc ta cena peněz za těch 8 let bude ještě zase o kousek někde jinde. To, co jsem říkal, před 

chvilkou. Absolutní kontrola VaKu v dozorčí radě bude mít VaK 6 členů ze 7. Z toho bude jedno místo pro 

město Fryšták, jedno místo pro město Otrokovice a čtyři místa pro VaK. Takže jsem nakonec do té prezentace 

napsal absolutní kontrola, protože to tak je. Ty parametry fungování v té nové společnosti, činnost 

představenstva a dozorčí rady je nastavené tak, že představenstvo v podstatě nemůže bez předchozího 

souhlasu dozorčí rady udělat žádný zásadní krok, žádné zásadní rozhodnutí i žádnou zásadní investici. Chtěli 

jsme tady tou konstrukcí zajistit to, že ta společnost bude skutečně naprosto jednoznačně pod kontrolou nás 

jako akcionářů. Co se týká fungování je to poslední slajd. Co tím všechno sledujeme. Sledujeme tím to, že 

ukončíme soudní spory. Upravíme stanovy ve prospěch malých akcionářů. Smluvně pojistíme celý ten 

kontrakt tak, aby to všechno klaplo. Je tam ještě i ta pojistka, kdyby náhodou se stalo, a my budeme mít 75 % 

v té nové společnosti. Čili samozřejmě se budeme snažit, aby ta společnost fungovala řádným způsobem. Bylo 

dojednáno, že Moravská vodárenská uhradí městu Fryšták právní náklady nebo náklady právního zastoupení. 

Bylo dojednáno, že VaK se nějakým způsobem vypořádá s rozvojem investičních akcí tady ve městě Fryšták 

ve výši asi 15 milionů Kč. Celkově ten koncept směřuje k tomu, že za prvé očistíme tu společnost, která je 

dlouhodobě devastována těmi soudními spory atd. Ono to má celou řadu souvislostí. My máme například 

ČSOB jako financující banku a ta banka si mě povolá 2× za rok. Chce vědět, jak si VaK stojí, jak se vyvíjejí 

soudní spory atd. Mají celou řadu otázek, protože tady mají u nás nějaké peníze, tak se zajímají, jestli je 

všechno v pořádku, jestli hospodaříme správně a jestli se snažíme tu společnost správně zhodnotit. 

Samozřejmě, že tím dojde také ke zvýšení hodnoty akcií, protože jestli se nám podaří a doufám, že ano, 

realizovat tady tento krok, tak se okamžitě zvedne cena akcií. Ze zkušeností víme, že o akcie VaKu Zlín v 

případě, že se někde objeví nějakým způsobem dědictví nebo něco takového, tak v podstatě žádný zájem 

nemá. Během té doby, co jsme řešili tady ten projekt, tak získáváme postupně takovou všeobecnou podporu. 

Musím říct, že jsme nenarazili nikde na nic zásadního, co by někdo přišel a řekl na tom projektu mě zásadně 

vadí to, a to. My jsme ty informace schválně spustili až v okamžiku, když jsme my 4 subjekty byli doladěni a 

mohli jsme to odprezentovat. Další věcí je to, že máme kladné stanovisko ÚHOSu, který vyhodnotil, že ta 

transakce je realizovatelná. Samozřejmě jsem o tom jednal s panem hejtmanem Holišem, který tomu dává 

velkou zelenou podporu. Zítra je mimořádné zastupitelstvo ve Zlíně, kde předpokládáme, že to schválí, 

protože rada to schválila a podle těch informací, které my máme, tak napříč politickým spektrem ve Zlíně ten 

projekt má podporu a koaliční i opoziční strany říkají, že to dává smysl a že je to rozumné východisko. Jak 

jsem říkal, tak je to hodně o hledání té cesty, o hledání kompromisů, ale myslím si, že ten výsledek je velmi 

dobrý. Představenstvo VaKu celý ten projekt schválilo a souhlasíme s tím, a proto jsme se také rozhodli, že s 

tím půjdeme na veřejnost a předkládáme ho akcionářům ke schválení. Jestli padne otázka, proč se nám jednání 

podařilo a proč to ta Veolie vůbec dělá, tak odpovím to, že za prvé ten tlak, který byl na Moravskou 

vodárenskou a Veolii byl obrovský. Ty soudní žaloby, které tady byly léta, byly velkou zátěží a ať je to, jak je 

to, tak Moravská vodárenská, přestože je velký kolos, tak to na ni mělo negativní dopady jak ekonomické, tak 

i společenské, takže to, že tady byly žaloby ze strany Fryštáku a Otrokovic, tak sehrálo naprosto zásadní roli. 

Druhý bod byl ten, že skutečně to Veloii trápí společensky prestižně. Veolia je firma, která má 33.000 

zaměstnanců v České republice a Veolie má zájem zbavit se tady té zátěže, protože nikde jinde, než na Zlínsku 



Stránka číslo 5/16 Z 4/2022/VIII 

 

oni ten problém nemají. Je to trápí, protože samozřejmě chtějí podnikat. To už je poslední věc, kterou řeknu. 

Samozřejmě je potřeba říct otevřeně, že ta voda už není takový byznys pro ně, jako to bylo před 15 lety. Dnes 

se je nám podařilo překlopit těmi smlouvami a úpravami dodatky k provozní smlouvě. Jejich ziskovost je na 

úrovni 5 až 6 % v loňském roce. V loňském roce byly dokonce ve ztrátě, takže ten obchod už není pro ně 

zajímavý a chtějí se věnovat ekologickým projektům. Koupili SUEZ odpadovou firmu v České republice. 

Koupili Pražskou plynárenskou. Našli si jiný byznys, který je daleko zajímavější. Byl to takový soubor těch 

společensko-politických ekonomických tlaků, které nás přivedli až tady k tomuto projektu. Za mě je to asi 

všechno. 

Starosta: Děkuji za úvodní prezentaci panu předsedovi Ing. Svatopluku Březíkovi a využívám hned tady tento 

prostor. Pokud máte jakékoliv dotazy, protože to je ještě nad rámec našeho programu a jsem opravdu rád, že 

jste přijeli a od prezentovali i tady tuto záležitost z pohledu VaKu. Ptám se, jestli je tady nějaký dotaz přímo 

na pana předsedu nebo na pana magistra právního zástupce společnosti v této záležitosti? Pakliže ne, tak 

děkuji. Ještě se hlásí paní doktorka Plašilová.  

JUDr. Plašilová: Já si dovolím za vás za zastupitelky a zastupitelé položit otázku. Myslím si, že by byla 

zajímavá, ale protože to neznáte tak do detailů, tak ji položím. Já bych poprosila pana Ing. Březíka nebo pana 

magistra, jestli by nás mohli ujistit, protože my vlastně neznáme to, co je ten obsah, jak to tady předseda 

zmínil, že to jsou všechny z inventarizované položky toho podniku, tak, jestli ten podnik, tak jak to 

přezkoumali, který jako formou části závodu ta Vodárna Zlín nabyde, jestli je z vašeho hlediska komplexní 

a provozu schopný a jestli ta Vodárna Zlín nebude nějak dál závislá na Moravské vodárenské? Děkuji. 

Ing. Březík: Rozumím. Děkuji. To byla jedna z podmínek, kterou jsme měli v tom projektu od prvopočátku. 

Tzn., abychom teď převzali jako do nové vodárny a následně převzali do VaKu, řekněme, že to bude dále 

potom v roce 2030 třeba provozovat VaK nebo vznikne nějaká jiná společná firma, ale abychom převzali 

kompletní provozu schopný podnik. Měli přístup do účetní a ekonomické evidence. Prošli jsme to, co 

Moravská vodárenská vkládá do vodárny a mimo jiné to, co budeme udržovat, protože to bude 75 % náš 

podnik. To, co budeme udržovat těch 8 let vkladem těch 20 milionů Kč ročně, tak to všechno od 1. 1. 2030 

nám umožňuje převzít tu firmu bez jakýchkoliv dalších problémů a nákladů a provozovat to se vším všudy. 

Přebíráme veškerý potřebný majetek. Tady je obrovské množství těch monitorovacích vozů, čistících i té 

techniky. Samozřejmě jsou tam počítače a mimo jiné jsou tam lidé, o kterých jsem už mluvil. Takže je to tak, 

jak se ptáte. Ano, přebíráme komplexně provozuschopný podnik. Ještě využiji čas. Vidím, že pan starosta má 

organizační záležitosti. Já bych se jenom chtěl vrátit k tomu, že my jsme to velmi pečlivě zvažovali 

v představenstvu, protože samozřejmě je to velké rozhodnutí. Představenstvo má velkou zodpovědnost 

a mimochodem osobním majetkem ručíme všichni. Vyhodnotili jsme to jako smysluplný podnik, pod kterým 

se můžeme podepsat a samozřejmě a jednohlasně jsme to v představenstvu odsouhlasili a předkládáme 

akcionářům ke schválení na zastupitelstvech. 

Starosta: Výborně. Děkuji. Máte někdo k této části nějaký dotaz? Pakliže ne, tak uzavírám tady tento blok. 

Děkuji za odvedenou práci. Samozřejmě jste našimi hosty. Zastupitelstvo pokračuje dále. My už překročíme 

těm jednotlivým bodům, tak, jak byly avizovány v té pozvánce a všimli jste si tedy, že naše řady se rozrostly 

o jednoho návštěvníka. Já tady tímto představuji pana Ing. Holíka, který je náš nominant právě do dozorčích 

rad ve VaKu Zlín a ve Vodárně Zlín. Takže vítám pana Ing. Holíka. On ještě dostane slovo během dnešního 

zasedání zastupitelstva, protože samozřejmě pakliže se uchází o naši důvěru zastupovat nás v těchto důležitých 

orgánech obou společností, tak máte právo se s ním seznámit a případně mu klást otázky a zeptat se na jeho 

představy o působení v těchto dvou orgánech. Vidím, že se kolegové díváte významně k panu Ing. Holíkovi, 

jestli s ním chcete pohovořit bokem nebo teď. V každém případě tady pokračujeme v jednání. Příležitost bude 

i pro vás. V každém případě pro tuto chvíli děkuji za tu prezentaci a za vaši návštěvu. My se vrátíme, tedy k 

tomu, co nás čeká, a to je k hlavnímu programu dnešního zasedání. Vrátíme se de facto k tomu bodu číslo 1.2, 

což jsou ty formální záležitosti. 

 

 

 

 

 

1.2 Určení zapisovatele zasedání ZMF č. Z 4/2022/VIII                    

Starosta navrhl jako zapisovatelku zasedání ZMF č. Z 4/2022/VIII dne 23. 3. 2022 paní Bc. Simonu 
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Kotulkovou, asistentku starosty, bez připomínek zastupitelů. 

U Z 4/2022/VIII/1.2 

ZMF schvaluje zapisovatelkou – pořizovatelkou zápisu z jednání ZMF č. Z 4/2022/VIII dne 23. 3. 2022 

pí Bc. Simonu Kotulkovou. 

Pro: 14 Proti: 0   Zdrželo se: 0    

Usnesení č. U Z 4/2022/VIII/1.2 bylo schváleno. 

 

1.3. Určení ověřovatelů zápisu č. Z 4/2022/VIII dne 23. 3. 2022 

Starosta navrhl jako ověřovatele zápisu č. Z 4/2022/VIII ze dne 23. 3. 2022 zastupitelku Bc. Ilonu Staňkovou 

a zastupitele Pavla Ševčíka, navržení souhlasili, ostatní zastupitelé neměli připomínek.  

U Z 4/2022/VIII/1.3 

ZMF schvaluje ověřovatele zápisu pořízeného ze zasedání Zastupitelstva města Fryštáku číslo 

Z 4/2022/VIII, konaného dne 23. 3. 2022, zastupitelku Bc. Ilonu Staňkovou a zastupitele Pavla Ševčíka. 

Pro: 14 Proti: 0  Zdrželo se: 0      

Usnesení č. U Z 4/2022/VIII/1.3 bylo schváleno. 

 

1.4. Schválení programu zasedání ZMF č. Z 4/2022/VIII dne 23. 3. 2022 

Starosta navrhl jednat o bodech v souladu s obdrženou pozvánkou ze dne 15. 3. 2022. 

Připomínky: žádné.  

U Z 4/2022/VIII/1.4 

ZMF schvaluje program jednání ZMF č. Z 4/2022/VIII dne 23. 3. 2022 v souladu s obdrženou 

pozvánkou ze dne 15. 3. 2022.  

Pro: 14 Proti: 0   Zdrželo se: 0     

Usnesení č. U Z 4/2022/VIII/1.4 bylo schváleno. 

 

1.5 Způsob rozpravy 

Starosta navrhl vést diskusi a hlasovat ke každému bodu ihned. 

Připomínky: žádné. 

U Z 4/2022/VIII/1.5 

ZMF schvaluje způsob rozpravy jednání ZMF č. Z 4/2022/VIII dne 23. 3. 2022 – v souladu s Jednacím 

řádem ZMF – po přednesení důvodové zprávy – diskuse, hlasování a přijetí usnesení ke každému bodu 

ihned. 

Pro: 14  Proti: 0   Zdrželo se: 0     

Usnesení č. U Z 4/2022/VIII/1.5 bylo schváleno. 

 

Starosta: Než přejdeme k bodu číslo 2, tak prosím o vstupní komentář paní doktorku Plašilovou.  

JUDr. Plašilová: Tak ještě jednou zdravím. Některé zastupitele a zastupitelky znám z pracovních jednání a ti 

pravděpodobně mají trošku větší počet informací, ale ne všichni jste měli možnost být na pracovních 

jednáních. Takže ve stručnosti si dovolím shrnout, že mediace, které je město účastníkem spolu s Moravskou 

vodárenskou, Vodovody a kanalizace Zlín a městem Otrokovice probíhá od roku 2019. Byla zahájena v rámci 

soudního řízení vedeného Okresním soudem ve Zlíně, kde města Otrokovice a Fryšták žalují Vodovody a 

kanalizace a Moravskou vodárenskou. Zjednodušeně řečeno se domáhají určení, že ty smlouvy z roku 2004 

nejsou platné a respektive to provozování není oprávněné. V rámci tohoto řízení, kdy ta mediace byla zahájena 

a díky tomu, že ta mediace probíhá, tak zatím řízení je přerušeno a nekonají se v něm další kroky. Jak už tady 

řekl pan Ing. Březík. Mediace trvá od roku 2019. Byla složitá, ale v nedávné době se tedy vyjednavači za Vás, 

respektive pan starosta a za ostatní zúčastněné, taky i jejich zástupci po té těžké práci dopracovali k nějakému 

kompromisu, který považují za natolik kvalitní, že Vám ho předkládají. Vy jste ty smlouvy a transakční 

dokumentaci obdrželi již před delší dobou, abyste se s nimi mohli seznámit. Tzn., že já bych chtěla upozornit 

zejména na ty body, které se oproti těm zněním, které jste obdrželi, obsahově změnily. To jsou 2 body. Mimo 

rámec té transakční dokumentace, jednalo město Fryšták i se Statutárním městem Zlín a vyjednalo si, že i 

společnosti Vodovody a kanalizace Zlín bude mít zástupce v dozorčí radě stejně tak i město Otrokovice. To je 

mimo rámec mediace, protože Statutární město Zlín není účastníkem mediace, ale je to v zájmu hájení toho 

modelu, aby i ve VaKu případně ta města mohla přiměřeně kontrolovat. Takže, to je jedna změna oproti tomu 
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souboru transakční dokumentace. Nově se na toto hlasování dnes zařazuje i nominační dohoda týkající se 

dozorčí rady VaKu a ta se uzavírá se Statutárním městem Zlín a městem Otrokovice. To obsazení dozorčí rady 

ze strany Fryštáku a Otrokovic nebude většinové. Budou tam mít 2 zástupce, takže celkový počet je 6. Naopak 

podle té nominační dohody město Otrokovice a město Fryšták bude podporovat zase zástupce Zlína jednoho. 

Tzn, že Zlín, Otrokovice a Fryšták se navzájem budou podporovat. Každý ke svému jednomu členovi dozorčí 

rady ve VaKu. Druhá změna, která je oproti té předložené dokumentaci je také spojena se Statutárním městem 

Zlín, a to v tom směru, že když se uvolnila mlčenlivost ohledně té dokumentace a Statutární město Zlín se s 

ní mohlo seznámit jako největší akcionář, tak mělo k ní výhradu, pokud jde o složení představenstva té nové 

Vodárně Zlín, která bude mít ten provozní podnik. Tam totiž původně a vy to máte v té dokumentaci, kterou 

jsme Vám zasílali již dříve. Bylo to rozloženo tak, že ze 7 členů je 5 členů představenstva za Moravskou 

vodárenskou a jenom 2 za VaK. Statutární město Zlín apelovalo, aby ty poměry byly jaksi vhodnější pro 

municipální zastoupení, což i z našeho úhlu pohledu to je žádoucí. Na základě toho ty poměry se změnily a 

budou tedy 4:3. Za VaK tam budou 3 členové a za Moravskou vodárenskou 4 členové. Pořád bude mít 

Moravská vodárenská většinu, ale ne tak výraznou. Tak jsou ty základní změny. Pokud ta dokumentace bude 

schválena zde na zastupitelstvu i na zastupitelstvu Otrokovic, které se koná 30. 3. 2022, tak se tím otvírají 

dveře k tomu, aby mohla rozhodovat valná hromada. Města Otrokovice i Fryšták si vymínili, že nechtějí, aby 

oni sami rozhodli o osudu VaKu, ale chtějí to dát na stůl valné hromadě VaKu a pouze když ta valná hromada 

dá 75 % tedy tu výraznou většinu k tomu, že s tím souhlasí, že mu důvěřujeme tak ty smlouvy město uzavře. 

Tzn., upozorňuji na to, protože pak v tom následujícím bodě, budeme schvalovat smlouvy atypicky a 

podmíněně právě s tím, že ano, schvalujeme to, ale jenom v tom případě, když tomu valná hromada dá 75 %. 

Pokud se nám tyto procesy podaří dotáhnout, tak pak v zásadě bude možné tu mediaci ukončit, protože bude 

naplněna a nebude třeba v ní pokračovat. Chci jenom vybídnout prosím jakékoliv dotazy, tak se v průběhu 

ptejte. Kdykoliv a ráda Vám na cokoliv odpovím. Děkuji.  

Starosta: Děkuji paní doktorce Plašilové za úvodník tady k této problematice. Běží nám rozprava tak, jestli se 

někdo hlásí, protože zatím vidím, že se nikdo nehlásí. Ještě technická pan Ing. Gálík. 

Ing. Gálík: Dobrý den. Já bych měl možná takovou představu o tom, kdyby se paní právničce podařilo nám 

shrnout časové sledy těch věcí, které vlastně nastanou v té změně v té transformaci. Jestli by to šlo nějak 

zpřehlednit. Děkuji.  

JUDr. Plašilová: Já se jenom ujistím. Myslíte tu transformaci nebo to uzavírání smluvní dokumentace? 

Ing. Gálík: Celý ten průběh po té mediaci. JUDr. Plašilová: Po té mediaci. 

JUDr. Plašilová: Já se odpíchnu od toho, že máme všechny smlouvy uzavřené a všichni to schválili. Co se 

bude dít poté. Už v tom okamžiku, kdy se sejdeme v případě podpisu té dokumentace, což by v případě 

schválení mohlo být někdy v červnu. Tak už v té Vodárně Zlín bude poté vložen ten vodárenský provozní 

závod, který má do teď Moravská vodárenská, ale už v tu chvíli bude ve Vodárně Zlín. Stejně tak v tom červnu 

je předpokládaný termín, kde by byla uzavřená i ta smlouva o prodeji akcií a protokoly o notářské úschově. 

Tzn., že ve vodárně bude podnik a VaK Zlín uzavře smlouvu, že kupuje akcie k tomu podniku k té Vodárně 

Zlín, která bude naplněná tím provozním závodem. 75 % v hodnotě akcií dostane ihned a 25 % až na konci 

takového toho přechodného období, které končí 31.12.2029. Do toho konce roku 2029 je to určité přechodné 

období, kdy VaK už vlastní jako majoritní vlastník, ale nebude ovládat představenstvo, a to proto, že ten 

transformační model je postavený jako samo financovatelný. Tzn., VaK si nemá brát žádný úvěr a nemá 

zvyšovat základní kapitál. Bude se to financovat z toho, co mu vyplatí Vodárna Zlín. Za to, aby ty peníze 

vydělala, odpovídá představenstvo. Pokud by je nevydělali, tak dokonce VaK má právo na slevu za určitých 

podmínek. To je ten důvod, proč až do toho konce roku 2029 mám být představenstvo ovládáno Moravskou 

vodárenskou. Protože když má nést odpovědnost za to, že ty zdroje vygeneruje, tak taky musí mít řídící 

pravomoce. To je podmínka, bez které bychom to nedokázali uzavřít. Naopak na konci roku 2029 tento 

přechodný čas skončí a budeme v situaci, kdy municipální VaK bude vlastnit 100 % Vodárny Zlín, ve které už 

bude mít podnik a skončí veškerá účast Moravské vodárenské. V tuto chvíli, ale i skončí všechny mimořádné 

instituty, které jsme si vymínili jako kontrolní pro to přechodné období. Tzn., třeba to, že právě Fryšták bude 

v dozorčí radě vodárny tak, to je na tu dobu do roku 2030. Od 1. 1. 2030 už je to odpovědnost zase všech 

akcionářů VaKu co učiní, jestli si tu společnost třeba sfúzují a budou to provozovat sami nebo zůstanou v tom 

modelu, ale už tam nebudou žádné specifické pravomoci Fryštáku nebo Otrokovic. Ta společnost pojede úplně 

ve standardním režimu.  

Starosta: Děkuji. Teď se o slovo hlásí pan Mgr. Knebl.  
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Mgr. Knebl: Jenom pro upřesnění možná toho harmonogramu, který nás teď čeká. Budou dvě valné hromady 

VAKu. Vy jste jako město Fryšták jeden z akcionářů a zároveň účastníkem té mediační dohody. Proto máte to 

dnešní zastupitelstvo, které je nejenom o delegaci na valnou hromadu, ale je o schválení toho mediačního 

rámce, který se od roku 2019 dojednával. Dne 25. dubna bude ta schvalující valná hromada. Tzn., „schvalující“ 

v okamžiku, kdy se 75 % přítomných akcionářů shodne na tom, že přijímá ten návrh, který v tuhle chvíli 

předkládá svolavatel čili představenstvo VaKu Zlín na tom, že tedy ten transformační rámec schvaluje. Pak 

by mělo dojít k realizaci uzavření těch jednotlivých smluv, a již jste z části účastníkem. Pak nás čeká ještě 

jedna valná hromada, a to je dne 28. června 2022. To je taková běžná valná hromada, kde by se měla schválit 

účetní uzávěrka a další věci, ale na kterém ještě může dojít k rozšíření toho programu třeba o nějaké personální 

změny právě v těch orgánech nejenom nové vodárny a toho nového provozovatele, kterého bude ze 75 % 

vlastnit VaK Zlín, ale právě i třeba ke vztahu v dozorčí radě VaKu, kde máte jednoho zástupce stejně tak i 

město Otrokovice si v rámci mediace vymínili, že jeden zástupce bude za ně v dozorčí radě VaKu Zlín a jeden 

zástupce ve Vodárně Zlín. Možná jenom tolik na upřesnění toho harmonogramu, že nás čekají 2 valné 

hromady. 

Starosta: Děkuji. Nikdo se nehlásí. Já bych jenom chtěl zdůraznit, a že opravdu těch 75 % je svým způsobem, 

tak jak jsme se shodli, že to má málokterá obchodní společnost. My tím chceme dosáhnout toho a ten záměr 

je jednoznačná většina akcionářská, jak podpořila tento projekt. Pokud nebude tady ta široká podpora 

vyjádřená tím hlasování, respektive důvěra k tomuto projektu, tak ani pro nás to není perspektivní rozhodování 

nebo perspektivní projekt. Takže proto těch 75 %, a když se podíváte na stanovy jiných společností, tak skoro 

nikde nenajdete. Vím, že je to těžký boj. Že pane magistře? 

Mgr. Knebl: Ano. Ty zájmy skutečně byly. Každá z těch čtyř stran nějaký zájem měla. Ke kompromisu se 

dohodlo a je předkládán vyvážený model, který by měl uspokojit všechny. Teď k těm procentům. Vůbec, aby 

se valná hromada sešla, tak je potřeba 75 % všech akcionářů, aby vůbec bylo přítomno v jeden okamžik na té 

valné hromadě, a z těch dalších 75 % musí hlasovat pro všechny 3 body toho programu, které jsou na valné 

hromadě ve vztahu k té transformaci. Samozřejmě 4. bodem je změna stanov VaKu, která vlastně z požadavku 

města Fryštáku a Otrokovic má zafixovat tu změnu tak, aby ty důležité změny, které by případně měnily nějak 

ten transformační model, až do roku 2029 byly neměnné respektive, že by bylo potřeba nějaké vysoké procento 

těch akcionářů k tomu, aby se to změnilo. Pravidelně na valné hromadě VaKu dochází k velkému konsensu. 

Pokud jde o usnesení, tak je svolávána představenstvem. Takže předpokládáme, že i tady ty procenta zůstanou 

nebo budou dosažena. V pozvánce na valnou hromadu je zdůrazněno, že ten požadavek a ten podpis těch 

jednotlivých smluv je skutečně podmíněn těmi 75 % přítomných akcionářů, což je jenom poznámka našeho 

pohledu nad rámec nějakého právního minima ke schválení vůbec těch podkladů. Chápeme, že je to nějaký 

požadavek k tomu, aby se skutečně ta podpora pro ten transformační model našla, aby tam bylo jednoznačně 

deklarováno, že ta vůle těch akcionářů tady na tom je, a proto je tam těch 75 %. 

Starosta: Děkuji a teď ještě poprosím paní doktorku o doplnění, když se bavíme o těch procentech. Takže 

pohled malého akcionáře.  

JUDr. Plašilová: Já chci jenom doplnit, že jsem tady uváděla, že ta specifická kontrolní pravomoc měst 

Otrokovic a Fryštáku skončí v tom okamžiku, kdy už bude všechno vlastnit stoprocentně jen VaK. Pokud jde 

o změny stanovy VaKu, tak 1 bod, který vy jste tady jako v návrhu změny stanov schvalovali, tak 1 ten bod 

není časově omezen a ten směřuje k tomu, aby malí akcionáři měli lepší možnost účasti na valné hromadě 

VaKu, aby tam mohli přednášet své návrhy a vnášet svou iniciativu. Tento bod, jestli si pamatujete, jak jste 

schvalovali změnu stanov, tak není časově omezen. Tzn., že pokud valná hromada ty stanovy schválí tak, 

dokud zase nezmění všichni akcionáři názor a tou potřebnou kvalifikovanou většinou by to nechtěli změnit, 

tak ten bod je navrhován bez časového omezení. V praxi to znamená ani ne, tak pro Fryšták asi velkou změnu, 

ale sice pro ty menší akcionáře, že opravdu budou moci schopni vznést svoje návrhy na valnou hromadu tak, 

aby se o nich hlasovalo. Děkuji. 

Starosta: Děkuji paní doktorce za příspěvek. Vidím, že se nikdo nehlásí do diskuse. Ještě se přihlásil pan Mikl. 

Mikl: Já se omlouvám za laickou otázku. Předem se omlouvám. Já to chápu takto. My se soudíme s Moravskou 

vodárenskou už 20 let a je to nekonečný soudní spor. Je to něco vyčerpávajícího a teď nastala situace, že nás 

Vodovody a kanalizace v podstatě zachrání. Dá se to takto říct. Oni se nám tady pokusí slíbit, že ty podmínky 

budou o hodně lepší než s Moravskou vodárenskou. Je to tak?  

Mgr. Knebl: Nikdo se asi nebrání označení, že je zachránce. Nevím, jestli je to pravda, nebo ne. Vy se 

rozhodujete za sebe a my Vám předkládáme samozřejmě i tu prezentaci z nějakého pohledu VaKu, který by 
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měl skládat účty všem akcionářům, a ne jenom jednomu, který je tady dnes přítomen. Ano, máme za to, že ta 

žaloba, která byla Vámi podána, vytvořila a říkal to i pan předseda Ing. Březík určitý tlak, který umožnil 

vyjednat výborné aranžmá ekonomicky, právně jedinečné. Vy jako akcionáři byste měli být rádi, že Vaše 

společnost se nebude muset soudit a vydělá na tom. Z tohoto pohledu, ano je to dobře. Předkládám Vám to 

jako někdo, kdo se za to postaví a je na akcionářích, kteří na valné hromadě rozhodnou, jestli mají stejný názor 

a tam se rozhodne.  

Starosta: Dobře. Děkuji. Ještě pan Mikl.  

Mikl: Ještě si ujasním tu věc. Tady to přechodné období. My se vlastně zúčastňujeme aktivně toho řízení toho 

VaKu, abychom jako z dozorovali napřímo, zdali to přechodné období proběhne, tak jak si představujeme? 

Mgr. Knebl: Přechodné období a řízení Fryštákem. Každá společnost má své orgány a VaK bude nadále řídit 

představenstvo, v němž v tuhle chvíli město Fryšták nemá svého zástupce. I kdyby mělo, tak ten zástupce se 

řídí svým svědomím a je odpovědný společnosti a nikoli vysílající organizaci nebo městu. Byl požadavek ze 

strany kolegů. Paní doktorka Plašilová sama může říct, že vlastně ten model bude pojištěný včetně nominací 

Fryštáckého zástupce, jak v dozorčí radě VaKu i tak té Vodárně Zlín a že bude mít přímý přístup k tomu co se 

v rámci těch dvou společností děje. Stejně je tam ta změna stanov, která de facto zablokovává jakékoliv změny 

toho transformačního modelu bez přispívání vysokého procenta těch akcionářů. Ten model se de facto fixuje 

a zároveň všechno co se bude dít a budete to mít jakoby z přímé ruky prostřednictvím těch svých zástupců. 

Řekl bych, že tu informovanost budete mít plnou. Samozřejmě ti zástupci jednají s nějakou loajalitou ke své 

společnosti, v níž sedí. Ti zástupci tam budou. 

Ing. Březík: Tak jak jste to řekl, tak to přesně je. Máte prodlouženou ruku do orgánu VaKu, abyste mohli 

kontrolovat co se ve VaKu děje. Jestli se naplňují ty smlouvy a dohody, které jsou na stole. Přesně tak. 

JUDr. Plašilová: Já jenom doplním, že je to skutečně kontrolní pravomoc. Při tvorbě těch smluv jsme 

směřovali k tomu, aby prostě ten zástupce Otrokovic nebo Fryštáku v případě, že shledal něco, co je špatně 

nebo něco, co vyžaduje pozornost akcionářů, aby na to mohl upozornit, ale nejenom ve vodárně, ale aby to 

téma mohl vnést na valnou hromadu VAKu, kde jsou všichni akcionáři, kteří to posoudí a rozhodnou to. Ono 

si ani upřímně nelze představit, že by město, ať už Otrokovice nebo Fryšták nějak tu společnost řídilo. Jde 

opravdu o ty kontrolní pravomoce. Je to i logické a je to i přiměřené k těm akciovým podílům. Ať už uděláme 

nebo neuděláme transformaci, tak vždy bude majoritním akcionářem ve VaKu někdo jiný než město Fryšták. 

To tak prostě je. 

Starosta: Děkuji. Teď se hlásí s technickou paní Mgr. Knedlová.  

Mgr. Knedlová: Já mám technickou připomínku. Vy jste říkali, že v té správní radě bude 6 nebo 7 lidí. Já mám 

strach nebo obavy z toho, že když tam budou 2 zástupci, jeden z města Fryštáku, druhý bude z města 

Otrokovic, a ještě ten třetí, takže nikdy nepřehlasují ty 4 další zástupce. Já vím, že kdo má a dal víc tzn., Zlín, 

že bude třeba víc rozhodovat, ale my taky chceme k tomu něco říct. 

JUDr. Plašilová: To je velmi dobrá připomínka. Při přípravě té smluvní dokumentace jsme s touto myšlenkou 

pracovali, takže já to jenom rozliším. Budeme mít toho člena v dozorčí radě VaKu. To bude úplně standardní 

člen jako každý druhý. Nebude mít žádné specifické pozice. Nám šlo o tu Vodárnu Zlín tam bude ten provozní 

podnik, a tam jsme si v té smluvní dokumentaci vymínili, že ten člen dozorčí rady za Fryšták nebo za 

Otrokovice bude mít individuální právo nezávisle na tom, že by mu to musela odhlasovat celá ta dozorčí rada. 

Takže i individuálně ten člen bude moct jít a žádat od představenstva třeba primární účetní doklady či 

vysvětlení a stejně tak individuálně to bude potom moc vnést na tu valnou hromadu, takže nebude svázaný 

tím, že by ta dozorčí rada hlasovala a řekla ne, neschvalujeme. 

Starosta: Děkuji, jestli to stačí, tak bych dál prostor panu Ing. Zlámalíkovi.  

Ing. Zlámalík: Já bych se chtěl zeptat na dílčí část, a to je to investiční memorandum. Prosím Vás je tam nějaké 

časové omezení pro tady tyto investice z hlediska potom vlastní realizace? 

JUDr. Plašilová: V tom investičním memorandu jsou konkrétní termíny. Z hlavy si pamatuji, že ty 2 investice, 

které jsou od Vodovodu a kanalizace tak mají být zahájeny 1 z nich v roce 2022 a druhá myslím v roce 2023. 

Obě dvě mají být dokončeny v roce 2023. U té třetí investice je delší lhůta, a to proto, že je i organizačně 

spojena s rekonstrukcí náměstí a mělo by to logicky navazovat na tu rekonstrukci, až ji město bude provádět. 

Ty 2 hlavní investice budou podle toho memoranda ukončeny do roku 2023. 

Starosta: Takže já doplním paní doktorku Plašilovou. Vodovod suché a lukovské letos kompletně. Je to tak 

pane řediteli? Kanalizace zahájena letos a dokončení zprovoznění příští rok. Tady ta třetí investice, protože je 

to na díle vodáren jako takových, tak jsme to záměrně spojili s tou připravovanou rekonstrukcí toho 
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dopravního terminálu nebo celkové rekonstrukce náměstí. Nechceme kopat dvakrát do toho náměstí, protože 

to už určité omezení. Blokace toho provozu. Až bude jasno, že budeme minimálně opravovat ostrůvek nebo 

náměstí, takže tuto investici spojíme. Ona není z toho stavebně technického pohledu nějak náročná, že by se 

společnost VaK na to nedokázala připravit. Pane předsedo, nevím, jestli chcete něco ještě doplnit? Dobře. 

Děkuji. Jestliže se nikdo nehlásí do diskuse, tak ukončuji rozpravu a můžeme zahájit hlasování podbodu a), 

který je významově tedy uzavřen a je navázán jednak na tu prezentaci zástupců společnosti VaK Zlín a paní 

doktorky Plašilové. Toto usnesení se vejde celé na naši tabuli. To je ten materiál, který jste měli i na úložišti a 

teď to vidíte za mnou. Vzhledem k tomu, že byly všechny otázky zodpovězeny, tak přistupuji k tomuto 

informativnímu usnesení. Takže můžeme spustit hlasování.  

 

2. Záležitosti obchodní společnosti Vodovody a kanalizace Zlín, a. s., se sídlem Třída Tomáše Bati 

383, 760 49 Zlín, IČ49454561, v souvislosti s mediačním řízením a návrh na uzavření smluvní 

dokumentace týkající se narovnání vztahů 

Předložil Mgr. Lubomír Doležel, starosta, připravila JUDr. Pavla Plašilová. Všichni obdrželi materiál na 

úložišti. 

Viz materiály, které jsou k dispozici na internetovém úložišti ZMF.  

  

 a) Informace o postupu města Fryštáku v souvislosti s mediačním řízením 

Připomínky: žádné 

U Z 4/2022/VIII/2a) 

ZMF bere na vědomí informace o postupu města v záležitostech obchodní společnosti Vodovody a 

kanalizace Zlín, a. s., se sídlem třída Tomáše Bati 383, Zlín, PSČ 76049, IČ49454561, v souvislosti 

s mediačním řízením zahájeným v rámci řízení u Okresního soudu ve Zlíně, sp. zn. 38 C 186/2008, o 

žalobě na určení neplatnosti Smlouvy o prodeji části podniku a neexistence právního vztahu ze Smlouvy 

o nájmu a provozování vodárenské infrastruktury. 

Pro: 14  Proti: 0   Zdrželo se: 0     

Usnesení č. U Z 4/2022/VIII/2a) bylo schváleno. 

 

 

b) Prohlášení města Fryštáku ohledně svého rozhodnutí ve věci narovnání vztahů ve spol. VaK Zlín, 

a. s. 

Připomínky: Starosta: Toto je významově propojené i když je to členěno do částí b.a) až b.b). Tak z hlediska 

právního a věcně významového lze hlasovat o částech usnesení b.a) až b.e). Nevím, jestli to chce ještě 

okomentovat paní doktorka Plašilová? My jsme se o tom nějak bavili. Je to prohlášení, kde deklarujeme 

některé zásadní záležitosti spojené tady s tou navrhovanou transformací. 

JUDr. Plašilová: Já k tomu několik slov řeknu, protože si myslím, že to není obvyklé a je to spojené s tím, že 

ta transakce to narovnání je opravdu významná změna, kterou tím město umožní vnést do společnosti 

Vodovody a kanalizace Zlín a samozřejmě se určitě ozvou nějaké i oponentní hlasy. My jsme nechtěli, abyste 

se vy zastupitelé Fryštáku dostaly do situace, že Vám pak bude třeba někdo vytýkat, že nějaké technické 

záležitosti nefungují, tak jak mají, že třeba právě v tom podniku něco chybí apod. Tzn., že to prohlášení má 

vlastně za cíl vyjádřit zhruba 2 hlavní myšlenky a omlouváme se my právníci za to, jak to vypadá. Jsme 

přesvědčeni, že to pro vaši ochranu, takže ta první myšlenka je, kterou vlastně vidíte hned na začátku, že my 

tam říkáme, že si pořád myslíme, že jsme se soudili po právu, protože to si myslíme a jsme o tom přesvědčeni. 

Soudy nám dávaly zapravdu. Začali jsme se soudit někde v roce 2002 až 2004. První nějaké věcné rozhodnutí 

padlo v tom roce 2016 a finální rozhodnutí není dosud, takže my tam říkáme, ano my neměníme názor, protože 

nám soudy nedaly ochranu tak dlouhou, tak se chceme dohodnout. Ta další část těch prohlášení vlastně, říká, 

že to nejsme my, kdo ovlivňuje VaK, a proto jsou tu dneska zástupci VaKu, kteří to sami vyhodnotili a došli 

k tomu, že je to pro VaK řešení vhodné. Stejně tak si říkáme, že my věříme společnosti VaK, že to přezkoumalo 

poté technické stránce a ekonomické stránce a že to bude fungovat a že nejdou do transakce, která by v sobě 

měla nějaká rizika, která už by nyní vnímali, že tam jsou. Jenom abych to shrnula. Jsou to vlastně takové ty 

body, u kterých vidíte, že jsou označeny římskými číslicemi a jsou velmi dlouhé. Poslední bod, který tam 

někde vidíme je i to, že nechceme být tím, kdo to řídí tuhle transakci, ale jenom máme ty kontrolní pravomoce. 

Stejně tak ještě spojujeme celou tu transakci právě s tou změnou stanov, kterou město Fryšták předložilo. To 
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je zhruba ten účel.  

Starosta: Děkuji paní doktorce. V tom případě se zeptám. To usnesení jste měli na úložišti. Chci se zeptat, zda 

tomu usnesení, co bylo na úložišti, všichni tomu porozuměli? Dobře. Tak můžeme rovnou o usnesení hlasovat.  

U Z 4/2022/VIII/2b) - rozsahu částí tohoto usnesení označených písm. b.a-b.e)  

ZMF činí prohlášení ohledně svého rozhodnutí v bodě c) – viz níže - takto:  

Město Fryšták nemění svůj názor, že prosazení stávajícího provozního modelu bylo provedeno v 

rozporu s právními předpisy a stanovami společnosti Vodovody a kanalizace Zlín, a. s., nicméně musí 

konstatovat, že 

 

b.a) mu soudní moc České republiky nebyla schopna v rozumném čase poskytnout řádnou a účinnou 

ochranu, když až dne 22. 11. 2016 Vrchní soud v Olomouci rozhodl pravomocně o neplatnosti zásadních 

usneseních valné hromady společnosti Vodovody a kanalizace Zlín, a. s., konané dne 30. 4. 2004; a 

 

b.b) konečné řešení by přinesl až v dlouhém časovém horizontu výrok soudu ve věci Žaloby na určení 

neplatnosti smluv a na něj případně reagující soudní řízení zahájená společností Vodovody a kanalizace 

Zlín, a. s.; a 

 

b.c) proto město po zralém uvážení přistupuje k rozhodování o uzavření smírného řešení, zejména 

Dohody o narovnání; a 

 

b.d) město zdůrazňuje, že není schopno jakkoli ovlivnit společnost Vodovody a kanalizace Zlín, a. s.,  

zda přijme nebo nepřijme model předvídaný návrhem Dohody o narovnání a zda následně zajistí jeho 

řádnou a včasnou realizaci. Město může toliko ukončit jím vedené soudní spory, což je podle prohlášení 

společnosti MORAVSKÁ VODÁRENSKÁ, a. s., stěžejní podmínka společnosti MORAVSKÁ 

VODÁRENSKÁ, a. s., pro realizaci modelu předvídaného návrhem Dohody o narovnání. Tento vstřícný 

krok je město připraveno učinit v dobré víře, že: 

i. Společnost Vodovody a kanalizace Zlín, a. s., s odbornou péčí ve všech podstatných ohledech 

přezkoumala parametry modelu předvídaného Dohodou o narovnání, včetně Smluvní dokumentace, a 

shledala, že jsou v zájmu společnosti Vodovody a kanalizace Zlín, a. s., a v souladu s právními předpisy 

a stanovami, a že jsou pro společnost Vodovody a kanalizace Zlín, a. s., výhodnější, než by bylo řešení 

sporů soudní cestou nebo ponechání stávajícího modelu provozování až konce roku 2034; 

ii. Společnost Vodovody a kanalizace Zlín, a. s., s odbornou péčí ve všech podstatných ohledech 

přezkoumala i složení Části závodu, která má být vložena do společnosti Vodárna Zlín, a. s., a shledala, 

že jde o životaschopný celek, způsobilý samostatného provozu;  

iii. zavedení modelu předvídaného návrhem Dohody o narovnání je právně souladným a 

transparentním procesem, jehož cílem není nikoho v rozporu se zákonem či stanovami poškodit ani 

zvýhodnit, ale naplnit záměr popsaný v Preambuli návrhu Dohody o narovnání; 

iv. akcionáři Vodovody a kanalizace Zlín, a. s., jsou před konáním valné hromady, na které je 

rozhodováno o schválení modelu předvídaného návrhem Dohody o narovnání, řádně a včas 

informováni o Stěžejních principech transformace a obsahu Smluvní dokumentace, zejména že mají 

nejméně 30 (třicet) dní na to se s modelem předvídaným návrhem Dohody o narovnání seznámit a 

projednat jej ve svých orgánech;  

v. Valná hromada společnosti Vodovody a kanalizace Zlín, a. s., řádně a včas svolaná, vysloví 

souhlas nejméně 75 % většinou akcionářů přítomných na valné hromadě s uzavřením Dohody o 

narovnání, jakož i jejím splněním; 

vi. společnosti MORAVSKÁ VODÁRENSKÁ, a. s., a Vodovody a kanalizace Zlín, a. s., hodlají 

dostát Esenciálním náležitostem Smlouvy o prodeji akcií, uvedeným v návrhu Dohody o narovnání; 

vii. společnost Vodovody a kanalizace Zlín, a. s., bude aktivně dbát na naplňování modelu 

předvídaného návrhem Dohody o narovnání, jakož i dodržování povinností společnosti MORAVSKÁ 

VODÁRENSKÁ, a. s., ze Smluvní dokumentace, zejména že bezodkladně učiní vše nezbytné pro 

zjednání nápravy a že bude o tom transparentně informovat akcionáře na nejbližší valné hromadě 

společnosti Vodovody a kanalizace Zlín, a. s.;  

viii. Město Fryšták nebude povinno, ale toliko oprávněno, zasahovat na ochranu modelu 
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předvídaného návrhem Dohody o narovnání, přičemž za tímto účelem mu bude též umožněna po dobu 

do ukončení transformace účast v dozorčí radě společnosti VODÁRNA ZLÍN, a. s., s reálnou možností 

kontroly a notifikace výstupů této kontroly akcionářům společnosti Vodovody a kanalizace Zlín, a. s., 

na nichž pak bude, aby se zasadili o prosazení nápravy ze strany společnosti Vodovody a kanalizace 

Zlín, a.s.  

 

b.e) Města Fryšták považuje za zásadní etický i právní význam změny stanov společnosti Vodovody 

a kanalizace Zlín, a. s., kterou navrhlo ke schválení na stejné valné hromadě společnosti Vodovody a 

kanalizace Zlín, a. s., která bude schvalovat návrh Dohody o narovnání. Město Fryšták deklaruje, že 

případné uzavření Dohody o narovnání je možné pouze za podmínky prosazení této změny stanov 

současně se schválením modelu předvídaného návrhem Dohody o narovnání.  

Pro: 14  Proti: 0 Zdrželo se: 0 

Usnesení č. U Z 4/2022/VIII/2b) - rozsahu částí tohoto usnesení označených písm. b.a-b.e) bylo 

schváleno. 

 

 

c) Návrh na uzavření smluvní dokumentace (podmíněné schválení), a to 

c.a) Návrh na uzavření Dohody o narovnání mezi městem Fryšták, městem Otrokovice a spol. VaK 

Zlín, a. s., a spol. Moravská vodárenská, a.s. 

c.b) Návrh na uzavření Dohody o způsobu volby členů dozorčí rady spol. Vodárna Zlín, a. s., 

(Nominační dohoda VZ) mezi městem Fryšták, městem Otrokovice a spol. VaK Zlín, a. s., a spol. 

Moravská vodárenská, a. s. 

c.c) Návrh na uzavření Dohody o způsobu volby členů dozorčí rady spol. Vodovody a kanalizace Zlín, 

a.s., (Nominační dohoda SmZ) mezi městem Fryšták, městem Otrokovice a spol. VaK Zlín, a. s., a 

spol. Moravská vodárenská, a.s.,  

c.d) Návrh na uzavření Investičního memoranda mezi městem Fryšták, městem Otrokovice a spol. 

VaK Zlín, a. s. 

c.e) Návrh na jmenování zástupce města Fryštáku – Ing. Jaroslava Holíka – do dozorčí rady spol. VaK 

Zlín, a. s. 

Připomínky: Starosta: Já tady k tomuto bodu otevírám diskusi.  

JUDr. Plašilová: Já k tomu ještě dodám úvodní informaci. Je to zařazeno pod 1 hlasovací bod proto, že sice 

jde o 4 smlouvy, ale oni spolu tvoří určitý funkční celek, aby to fungovalo tak musí existovat všechny ty 

smlouvy. Stejně tak dalším prvkem té rozkládačky je právě ten návrh stanov, který byl schválen už předchozím 

zastupitelstvem, takže ano, už existuje a je schválený. 

Starosta: Ještě tady vítám z řad hostů pana Ing. Holíka. Tímto mu předávám slovo.  

Ing. Holík: Dobrý den, jak už tady zaznělo. Jmenuji se Jaroslav Holík. Jsem z obce Březůvky. Mám 

vystudovanou chemii a ekonomii. Jinak jsem odkojen z Barumky, kde od roku 197 jsem působil a kdy jsem 

tu fabriku otevíral. Asi 30 let jsem se věnoval zpracování odpadů, konkrétně zpracování pneumatik a plastů. 

Poslední období jsem působil v Poslanecké sněmovně a byl jsem místopředseda Výboru pro životní prostředí. 

Tu svoji odbornost zpracování odpadů jsem rozšířil o ochranu vodních zdrojů a udržení vody v krajině atd. 

Podotýkám řada z Vás si řekne, co tady ten cizinec dělá. Já sám na to nemůžu odpovědět, protože to si musíte 

každý z Vás nějakým způsobem rozebrat. Jak už jsem tady naznačil, tak jsem se věnoval převážně technickým 

věcem. Tady vidím, že to bude spíš práce organizační, ale myslím si, že bych to měl zvládnout. Pokud máte 

nějaké dotazy, samozřejmě na ně rád odpovím. 

Starosta: Děkuji za úvodní slovo panu Ing. Holíkovi. Byl jsem rád, že reagoval na moji výzvu, protože se 

známe několik let a vím, že ta spolupráce i v době, kdy nás zastupoval ve sněmovně tak byla velmi dobrá. 

Mohu říci, že vždy platilo to, co se vždycky řeklo. Vím, že z tohoto pohledu, jestliže zastupitelstvu předkládám 

nominaci, tak mohu tuto nominaci předložit s klidným svědomím a teď je opravdu ten prostor pro Vás, jestli 

se chcete zeptat na cokoliv. Myslím si, že pane inženýre můžete i okomentovat, že jste se principiálně seznámil 

s tím transformačním procesem. Bude to těžkých 8 let. Nevím, jestli chcete k tomu konkrétně něco doplnit 

nebo jak si to představujete?  

Ing. Holík: S tím procesem jsem se seznámil, ale přiznám se, že jsem tomu moc neporozuměl, protože tady 

došlo ke změnám, které je dost těžko pochopit to, že existuje několik subjektů a převody které začínají někdy 
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počátkem tohoto tisíciletí. To jsem do dneška nepochopil. Nezdá se mi to zcela nejčistější. Budu se s tím muset 

seznámit víc, i když jsem tady v řadě věcí spolupracoval s řadou lidí tady na Zlínsku ohledně narovnání těchto 

vztahů. Tak toho času nebylo tolik. Už jsem v důchodu, tak doufám, že ten čas najdu.  

Starosta: Já jenom připomenu, že předpokládáme, že se budeme potkávat minimálně na úrovni rady, abychom 

mohli projednávat a sledovat tu záležitost celé transformace té společnosti. Legislativa řeší i nakládání s těmi 

informacemi. Myslím si, že je potřeba z hlediska ekonomického zejména pak z pohledu na to, aby ten projekt 

generoval ty peníze tak, aby od 1. 1. 2030 jako společnost fungovala Vodárna Zlín, tak jak si představujeme. 

Je tady ještě nějaký další dotaz? Jestliže ne, tak rovnou nechávám hlasovat o usnesení.  

U Z 4/2022/VIII/2c) - v rozsahu částí tohoto usnesení označených písm. c.a-c.d)  

ZMF podmíněně, tj. vše s odkládací podmínkou, že valná hromada společnosti Vodovody a kanalizace 

Zlín, a. s., IČ49454561, schválí uzavření Dohody o  narovnání mezi společností Vodovody a kanalizace 

Zlín, a. s., společností MORAVSKÁ VODÁRENSKÁ, a. s., a městy Otrokovice a Fryšták a Smlouvy o 

prodeji akcií ve společnosti VODÁRNA ZLÍN, a. s., mezi společností Vodovody a kanalizace Zlín, a. s., 

a společností MORAVSKÁ VODÁRENSKÁ, a. s., a dále schválí Koncepci dlouhodobého rozvoje a 

podnikatelské činnosti společnosti pro období do 01. 01. 2030 a návrh změny stanov společnosti 

předložený městem Fryšták v souladu s pořadem jednání valné hromady, a to 75% většinou přítomných 

hlasů dle informace poskytnuté na valné hromadě jejím předsedou, 

schvaluje za město Fryšták jako akcionáře obchodní společnosti Vodovody a kanalizace Zlín, a. s., se 

sídlem třída Tomáše Bati 383, 760 49 Zlín, IČ49454561, v souvislosti s mediačním řízením zahájeným v 

rámci řízení u Okresního soudu ve Zlíně, sp. zn. 38 C 186/2008 

 

c.a) uzavření Dohody o narovnání mezi městem Fryšták, městem Otrokovice a společnostmi Vodovody 

a kanalizace Zlín, a. s., a MORAVSKÁ VODÁRENSKÁ, a. s., v předloženém znění,  

  

c.b) uzavření Dohody o způsobu volby členů dozorčí rady společnosti Vodárna Zlín, a. s., (Nominační 

dohoda VZ) mezi městem Fryšták, městem Otrokovice a společnostmi Vodovody a kanalizace Zlín, a. 

s., a MORAVSKÁ VODÁRENSKÁ, a. s., v předloženém znění,   

 

c.c) uzavření Dohody o způsobu volby členů dozorčí rady společnosti Vodovody a kanalizace Zlín, a. s., 

(Nominační dohoda SmZ) mezi městem Fryšták, městem Otrokovice a Statutárním městem Zlín, v 

předloženém znění,  

 

c.d) uzavření Investičního memoranda mezi městem Fryšták, městem Otrokovice a společností 

Vodovody a kanalizace Zlín, a. s., v předloženém znění,   

Pro: 14 Proti: 0   Zdrželo se: 0 

Usnesení č. U Z 4/2022/VIII/2c) - v rozsahu částí tohoto usnesení označených písm. c.a-c.d) bylo 

schváleno. 

                 

 V čase 16.28 hodin odešel zastupitel Ing. Görig, čímž počet všech přítomných zastupitelů klesl na 13. 

 

U Z 4/2022/VIII/2c.e)  

ZMF schvaluje návrh zástupce města Fryštáku Ing. Jaroslava Holíka, ***, do dozorčí rady společnosti 

Vodovody a kanalizace Zlín, a. s., se sídlem třída Tomáše Bati 383, Zlín, PSČ 76049, IČ49454561, do 

dozorčí rady společnosti Vodárna Zlín, a. s., se sídlem třída Tomáše Bati 383, Louky, 763 02 Zlín, 

IČO14237083 

Pro: 13 Proti: 0   Zdrželo se: 0 

Usnesení č. U Z 4/2022/VIII/2c.e) bylo schváleno. 

 

Starosta: Gratuluji a vím, že je to nelehký úkol. Je to velká zodpovědnost, protože jdeme do jámy lvové a přeji 

mnoho úspěchů a těším se na spolupráci. 

Ing. Holík: Vážení přátelé, já bych Vám chtěl velmi poděkovat za důvěru, kterou jste mi dali. Je docela možné, 

že v těch prvních dnech v tom budu trošku plavat. Já pevně věřím, že to nějakým způsobem zvládneme. Vím 

to, protože pan starosta je velmi zkušený.  
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Starosta: Děkuji. Ukončili jsme hlasování k podbodu c).  

 

d) Návrh na delegaci zástupce města Fryštáku na valnou hromadu spol. VaK Zlín, a. s. 

Připomínky: Starosta: Vzhledem k tomu, že se touto problematikou delší dobu už zaobírám, tak jsem vedl za 

město to mediační řízení, tak bych město Fryšták zastupoval na této valné hromadě.  

JUDr. Plašilová: Já jenom doplním. Ono to v tom usnesení je, že ta delegace je i na další valné hromady 

konané v roce 2022, protože jak už tady pan Mgr. Knebl řekl, že hned v červnu bude následovat další valná 

hromada. Tzn., že se ta delegace bude vztahovat i na ni.  

U Z 4/2022/VIII/2d) 

ZMF deleguje jako zástupce města Fryštáku na valnou hromadu společnosti Vodovody a kanalizace 

Zlín, a. s., se sídlem třída Tomáše Bati 383, Zlín, PSČ 76049, IČ49454561, zapsaná v obchodním 

rejstříku vedeném u Krajského soudu v Brně, oddíl B, vložka 1169, konanou dne 25. 4. 2022, a na 

všechny další valné hromady téže společnosti konané v r. 2022 starostu města, Mgr. Lubomíra Doležela, 

***. 

Pro: 13  Proti: 0   Zdrželo se: 0  

Usnesení č. U Z 4/2022/VIII/2d) bylo schváleno. 

Termín:  

Zodpovídá:  

 

 

e) Pověření zástupce města jednat na valné hromadě spol. VaK Zlín, a. s., a pověření starosty města 

uzavřít schválené dohody 

 

e.a) Pověření zástupce města na valné hromadě spol VaK Zlín, a. s., konané dne 25. 4. 2022, hlasovat 

PRO návrhy přijaté usneseními ve věci uzavření Dohody o narovnání, Smlouvy o prodeji akcií, dále 

ve věci udělení pokynu představenstvu k uzavření a splnění výše uvedených dohod a ve věci schválení 

Koncepce dlouhodobého rozvoje… 

 

e.b) Pověření pro starostu uzavřít za město Fryšták schválené dohody po splnění odkládacích 

podmínek 

Připomínky: žádné.  

U Z 4/2022/VIII/2e) - v rozsahu částí tohoto usnesení označených písm. e.a-a.b)  

ZMF ukládá starostovi města 

e.a) na valné hromadě společnosti Vodovody a kanalizace Zlín, a. s., IČ49454561, konané dne 25. 04. 

2022, hlasovat PRO o návrhu usnesení, kterým: 

- Valná hromada společnosti Vodovody a kanalizace Zlín, a. s., schvaluje uzavření Dohody o narovnání 

mezi společností Vodovody a kanalizace Zlín, a. s., společností MORAVSKÁ VODÁRENSKÁ, a. s., a 

městy Otrokovice a Fryšták ve znění předloženém představenstvem. 

- Valná hromada společnosti Vodovody a kanalizace Zlín, a. s., schvaluje uzavření Smlouvy o prodeji 

akcií ve společnosti VODÁRNA ZLÍN, a. s., mezi společností Vodovody a kanalizace Zlín, a. s., a 

společností MORAVSKÁ VODÁRENSKÁ, a. s., ve znění předloženém představenstvem. 

- Valná hromada společnosti Vodovody a kanalizace Zlín, a. s., uděluje představenstvu společnosti 

Vodovody a kanalizace Zlín, a. s., k jeho žádosti pokyn k uzavření a splnění dohody o narovnání a 

smlouvy o převodu akcií v podobě schválené valnou hromadou společnosti Vodovody a kanalizace Zlín, 

a. s., pod body I. a II. tohoto bodu jednání valné hromady. 

- Valná hromada schvaluje Koncepci dlouhodobého rozvoje a podnikatelské činnosti společnosti pro 

období do 1. 1. 2030 ve znění předloženém představenstvem 

- Valná hromada schvaluje návrh změny stanov předložený městem Fryšták. 

e.b) uzavřít po splnění odkládací podmínky stanovené v bodě c) tohoto usnesení za město dohody 

schválené v bodě c) písm. c.a) – c.d) tohoto usnesení. 

Pro: 13 Proti: 0   Zdrželo se: 0 

Usnesení č. U Z 4/2022/VIII/2e) - v rozsahu částí tohoto usnesení označených písm. e.a-a.b) bylo 

schváleno. 
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Termín: 25. 4. 2022  

Zodpovídá: Mgr. L. Doležel 

Starosta: Vidím, že si do ruky vzal mikrofon pan předseda Ing. Březík. Takže mu tímto dávám slovo.  

Ing. Březík: Já bych chtěl poděkovat všem přítomným za důvěru. My nejsme žádní kaskadéři a chceme 

opravdu to nejlepší, co umíme udělat pro vodárnu, vodárenství nebo pro akcionáře. Zhodnotili jste dva a půl 

roku naší práce. Takže děkuji moc za to a děkuji panu starostovi přesto, že jsme nebyli vždy úplně v jedné 

lince. Někdy až na nože. Tak bojoval za ty kompromisy a za ty požadavky města Fryštáku. Tak jsme se 

nakonec dopracovali k nějakému rozumnému kompromisu. Přeji Vám, aby se Vám dařilo, a určitě to bude 

velmi pozitivní věc pro vodárenství ve Zlíně, protože se situace zkonsoliduje a akcionáři budou mít plně 

funkční, plno hodnotnou a skvělou vodárenskou strukturu ve Zlíně.  

Starosta: Děkujeme. Je to velká výzva a velký závazek. Určitě teď budete mít hodně práce. Všichni zastupitelé 

tu budou pečlivě sledovat výsledky té vaší práce. Taky přeji hodně úspěchů a věřím tomu, že to dokážete 

naplnit tady to, co jsme odhlasovali. Děkuji Vám za spolupráci i za účast na našem zasedání zastupitelstva.  

 

 

 

  3. Návrh na schválení rozpočtového opatření č. 2/2022 ve výši 100.000,- Kč – podpora válkou 

postižené Ukrajiny 

Předložil Mgr. Lubomír Doležel, starosta, připravila Ing. Helena Vacková, vedoucí ESO. 

Všichni obdrželi materiál elektronicky na úložišti. 

Rozpočtové opatření řeší přesun finančních prostředků na poskytnutí peněžitého daru válkou postižené 

Ukrajině. 

Změna rozpočtu v celkové výši -/+ 100.000,- Kč   

Připomínky: Starosta: Zde je návrh usnesení rozpočtového opatření, který nás nějak neohrožuje. Myslím si, 

že je to přehledné rozpočtové opatření. Nějak jsme do toho rozpočtu nějak významně nezasáli a nečerpali 

jsme. Teprve se ty investiční akce rozjedou a budeme narovnávat tu bilanci samozřejmě operativně 

v návaznosti na to, jak se bude vyvíjet především ta výdajová stránka toho města.   

U Z 4/2022/VIII/3 

ZMF schvaluje RO č. 2/2022 

paragraf  / položka popis 

zvýšení / 

snížení 

+ / - 

VÝDAJE 

3613  / 6901 Rezervy investičních výdajů  - 100.000,- Kč 

  Celkem - 100.000,- Kč 

      

paragraf  / položka popis 

zvýšení / 

snížení 

+ / - 

VÝDAJE 

5269 / 5229 Ostatní neinvestiční transfery + 100.000,- Kč 

  Celkem + 100.000,- Kč 

Pro: 13  Proti: 0   Zdrželo se: 0 

Usnesení č. U Z 4/2022/VIII/3 bylo schváleno. 

Termín: 1. 4. 2022 

Zodpovídá:  Ing. H. Vacková 

 

 

Starosta ukončil zasedání zastupitelstva v 16.46 hod. 
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Přílohy zápisu: 

1. Prezenční listina 
 

 

 

 

Zápis byl vyhotoven dne: 29. 3. 2022 

 

 

 

 

Zapisovatelka:   Bc. Simona Kotulková 

 

 

 

Ověřovatelé:  Bc. Ilona Staňková 

 

 

 

   Pavel Ševčík 

 

 

 

 

  

Mgr. Lubomír Doležel    Ing. Pavel Gálík 

starosta      místostarosta 


